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Het college heeft toegezegd de onderstaande, in het vragenhalfuur gestelde vragen, 
schriftelijk te beantwoorden.   
 
D66 en In Beweging hebben de volgende vragen aan het college n.a.v. een 
gerechtelijke uitspraak die gaat over het gebruik van pesticiden en andere 
bestrijdingsmiddelen die onder andere in de Lelieteelt worden gebruikt. Op 12 juni 2023 
heeft de voorzieningsrechter van de rechtbank Noord-Nederland te Assen een verbod 
toegewezen op het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen (pesticiden en andere 
bestrijdingsmiddelen) met betrekking tot de teelt van lelies (Lelieteelt). In de uitspraak 
wordt aangegeven dat ‘Hoezeer de voorzieningenrechter ook overtuigd is van de goede 
wil van deze telers om zoveel mogelijk maatregelen te treffen om dat te voorkomen, gaat 
een potentieel groot risico voor de gezondheid van omwonenden in het kader van de 
belangenafweging, voor op de hogere winstgevendheid van de lelieteelt.’ Er is 
substantieel onderzoek voorhanden waaruit blijkt dat er een verband bestaat tussen 
bestrijdingsmiddelen en ernstige neurologische aandoeningen (Parkinson; Alzheimer en 
ALS). In Beweging heeft eerder vragen gesteld over effect lelieteelt op hoeveelheid en 
kwaliteit van water. Nu is de rechterlijke uitspraak er ook over het effect op de 
gezondheid van mensen. Wij hebben de volgende vragen:  
 

1. Is het college op de hoogte van enige teler of velden van lelies specifiek in de 
Hof van Twente of aangrenzende gemeenten waardoor Hof van Twentenaren (of 
mensen in andere aangrenzende gemeenten) risico lopen?  

2. Heeft deze uitspraak (ook) gevolgen voor de huidige en mogelijk toekomstige 
lelietelers of lelievelden of andere soortgelijke gewassen in Hof van Twente? 

3.  Mochten zich lelietelers/lelievelden in de Hof en/of aangrenzende gemeenten 
bevinden en u het met ons eens bent dat het bespuiten van het gewas met 
bestrijdingsmiddelen tot gezondheidsschade kan leiden, tevens dat het bespuiten 
tot een sterke achteruitgang van de waterkwaliteit leidt, wat zijn dan uw acties 
gezien ook de uitspraak van de rechter? 

 
1. Uit gegevens van het CBS (jaar 2021 en 2022) blijkt dat er de afgelopen 2 jaar 

sprake was van 14,6 hectare bollenteelt in de Hof van Twente was. Wij hebben 
geen inzicht in waar de specifieke teelten plaatsvinden 
 
 

2. Dat kunnen wij niet beoordelen.  
 
Door de betreffende ondernemer is hoger beroep aangetekend, dit zal eerst 
afgewacht moeten worden (https://nos.nl/artikel/2478890-onrust-bij-lelietelers-na-
verbod-op-gebruik-bestrijdingsmiddelen-in-drenthe ) 
 
Op 10 juli 2023 is er in een spoedappel een nieuwe uitspraak gedaan. De 
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betreffende lelieteler mag dit seizoen vier gewasbeschermingsmiddelen 
toepassen om zijn teelt te redden. Hiermee is het vonnis dat de 
voorzieningenrechter eerder deed vernietigd.  
Zie: 
https://uitspraken.rechtspraak.nl/#!/details?id=ECLI:NL:GHARL:2023:5742&show
button=true&keyword=&idx=3  
 
 
Inmiddels zijn er vanuit de tweede kamer ook vragen gesteld aan de minister.  
Zie: 
file:///C:/Users/w.pasman/Downloads/Het%20bericht%20'Uitspraak%20gebruik%
20pesticiden%20bij%20lelieteelt%20slaat%20in%20als%20een%20bom'.pdf  
 
De vraag over de eventuele gevolgen (vraag 10) is hier ook gesteld. Wij wachten 
de beantwoording af. 
 
 

3. Zolang de lelietelers zich houden aan de gelden landelijke regels voor het 
gebruik maken van bestrijdingsmiddelen is het lastig voor een gemeente om daar 
aanvullende regels voor te stellen. Wij hebben dit inmiddels ook met de provincie 
besproken. De provincie wacht de ontwikkelingen vooralsnog af. Via onze P10 
collega’s volgen we de ontwikkelingen in Drenthe en daarnaast volgen we (zie 
ook de kamervragen) de landelijke ontwikkelingen. In het kader onze visie 
buitengebied gaan we wel in gesprek met onze ondernemers en grondeigenaren 
over de toekomst van de landbouw. Gelet op de ontwikkelingen gericht op meer 
grondgebondenheid zal ook het grondgebruik als thema aan de orde komen. 
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